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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Háborús veszélyhelyzetben a Budai Várba költözés helyett miért nem 
fontosabb kérdésekkel foglalkoznak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Kormány 2015-ben határozott  arról,  hogy a Pénzügyminisztériumot (akkori  Nemzetgazdasági
Minisztériumot) visszaköltözteti a Budai Várba, az egykori Magyar Királyi Pénzügyminisztérium
épületébe. A műemléki védelem alatt álló épület a Mátyás-templom közvetlen szomszédságában, a
Szentháromság tér 6. szám alatt található. A beruházás keretében az épületegyüttes homlokzat-és
tetőrekonstrukciója,  valamint  a  korszerű  irodai  munkakörülményeket  biztosító  épületbelső
kialakítása Fellner Sándor 1903-as tervei alapján készül el.

A beruházás  hazai  költségvetési  forrásból  valósul  meg.  Az előkészítési  feladatokra  a  Kormány
2016-ban 1,5 milliárd Ft-ot biztosított, 2018-ban a projektet nemzetgazdasági szempontból kiemelt
jelentőségű üggyé nyilvánította.

A kivitelezéssel  kapcsolatos  közbeszerzési  eljárásokat  sorra  –  az  50.  leggazdagabb magyarként
nyilvántartott – Paár Attila érdekeltségébe tartozó WEST HUNGÁRIA BAU Kft. és a Miniszter Úr
egykori kollégiumi szobatársának, Szabó Zoltánnak a tulajdonában álló Garage Kft. konzorciuma
nyerte  el.  2020-ig  bezáróan  nettó  9  milliárd  Ft-ot  kaptak  bontási,  homlokzati,  tetőfedési  és
rekonstrukciós munkákra. A rehabilitáció második ütemének tervezési és kivitelezési feladataira a
Covid-járvány idején, 2021-ben a konzorcium további nettó 54,3 milliárd Ft megbízásban részesült,
a szerződéses összeg mára nettó 56,5 milliárd Ft-ra nőtt.

A  beruházás  megvalósításának  határideje  eredetileg  2017.  december  31-e  volt,  a  legutolsó
szerződésmódosítás szerint a Pénzügyminisztérium 2024. év elején költözhet az épületbe. A projekt
megvalósítása – az állami beruházások szokásos üteme szerint – összesen nyolc évet vesz igénybe.



A  háborús  veszélyhelyzet  kihirdetésekor  a  műemlék-helyreállítás  keretében  a  gipszdíszek,
kőfaragványok,  díszműbádog-,  illetve  további  épületelemek  végső  formába  öntése  és  gyártása
zajlott.

Tavaly október 10-i szóbeli kérdésemre Tállai András miniszterhelyettes úrtól azt a választ kaptam,
hogy  –  miközben  „háború  dúl  a  szomszédban”  –  a  minisztériumi  beszámolókkal  kapcsolatos
közérdekű adatigénylések helyett miért nem fontosabb kérdésekkel, így például az energiaválsággal
foglalkozom.

Kérem  Tisztelt  Miniszter  Úr  válaszát  azzal  kapcsolatban,  hogy  a  Covid-válság  közepén  miért
kötöttek több mint 50 milliárd Ft összegű szerződést műemlék-helyreállítási feladatokra? A háború
kirobbanása után miért nem vizsgálták felül a beruházás indokoltságát? Miért nem fordították az
összeget  az  energiaválság  kezelésére?  A  2023.  évi  költségvetési  törvény  szerint  1758  fő
minisztériumi dolgozó elhelyezése miért kerül az adófizetőknek összesen 67 milliárd Ft-ba?

 

Tisztelettel:

Szabadi István
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